
Oświadczenie złożone 
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Oświadczenie skierowane do ministra zdrowia Konstantego Radziwiłła 

Szanowny Panie Ministrze! 

Pozwolę sobie poinformować o sytuacji 17-letniego K. L. z T., który uległ groźnemu wypadkowi 

drogowemu. 

K. w czasie jazdy skuterem został potrącony przez kierowcę samochodu, w wyniku czego był 

hospitalizowany w 3 szpitalach, m.in. w szpitalu dziecięcym w Toruniu, skąd po wstępnej diagnozie złamania 

kręgosłupa skierowano go niezwłocznie na oddział neurochirurgii do szpitala im. Biziela w Bydgoszczy. Tam 

przeszedł skomplikowaną, wielogodzinną operację, w trakcie której usunięto fragmenty potrzaskanego kręgu 

na odcinku szyjnym; odnotowano wtedy jednocześnie uszkodzenie rdzenia. Tuż po operacji K. skierowano 

na oddział intensywnej terapii. Zaobserwowano obrzęk mózgu, podejrzewano udar. Zaobserwowano 

pierwsze oznaki uszkodzenia płuc oraz obicia nerek. Przeprowadzono również operację usunięcia śledziony 

oraz zespolenia poważnie złamanej kości uda. Ponieważ stan K., się pogarszał, przeniesiono go do szpitala 

im. Jurasza, także w Bydgoszczy. Tam podjęto walkę z rozległymi uszkodzeniami wewnętrznymi klatki 

piersiowej oraz zakażeniem bakteryjnym gronkowcem. K. L. pozostawał cały czas pod respiratorem. Udało 

się wybudzić go po długiej, kilkunastodniowej śpiączce farmakologicznej. Obecnie jest przytomny, jednakże 

ciągle w trakcie leczenia uszkodzeń płuc i jest stale wspomagany respiratorem. Wykonano jeszcze jedną 

operację zespolenia kości przedramienia. Niestety, K. ma niedowład czterokończynowy; może w ograniczony 

sposób poruszać rękoma jedynie na odcinku barki – łokcie. 

Pomimo zakresu uszkodzeń organizmu obecna sytuacja powoli zaczyna napawać optymizmem. Pacjent 

odzyskał czucie w kończynach, nie ma zaburzeń postrzegania, stan mózgu wydaje się być prawidłowy. Jeśli 

uda się przywrócić pierwotny stan płuc, K. trafi na cieszący się dobrą opinią Oddział Rehabilitacji przy 

szpitalu im. Jurasza w Bydgoszczy.  

Jednakże według specjalistów to, co szczególnie istotne i co daje nadzieję na przywrócenie K. do 

sprawności, to możliwość podjęcia terapii z wykorzystaniem komórek macierzystych. Zabiegu może podjąć 

się jeden ze szpitali w Lublinie, który prowadzi szerokie badania związane z wykorzystaniem tych komórek. 

To nowatorska technologia, która poza tym, iż zaczyna wydawać się naprawdę skuteczna, jest bardzo droga. 

Dzięki zebranym informacjom rodzice K. powinni mieć możliwość skorzystania z minimum 5 zabiegów 

wprowadzenia komórek macierzystych do rdzenia. Wiąże się to jednak z koniecznością wydatkowania ok. 

60 tysięcy zł. 

Z posiadanych przeze mnie informacji wynika, że Narodowy Fundusz Zdrowia refunduje zaledwie 3 

miesiące pobytu na oddziale rehabilitacyjnym. W przypadku K. okres rehabilitacji niezbędny do tego, by 

wrócił on do sprawności, może wynieść nawet 2 lata. Wydatki związane z kilkunastoma miesiącami 

rehabilitacji bliscy chłopca będą musieli ponieść sami. Niestety, zapłata kwot 5–6 tysięcy zł za 2 tygodnie 

rehabilitacji w prywatnych ośrodkach w przedziale kilkunastu miesięcy przerasta możliwości finansowe 

państwa L. 

W związku z powyższym zwracam się do Pana Ministra z wnioskiem o rozpatrzenie możliwości 

zwiększenia dofinansowania Narodowego Funduszu Zdrowia, które umożliwiłoby K. L. pokrycie pełnego 

okresu rehabilitacji na Oddziale Rehabilitacji przy szpitalu im. Jurasza w Bydgoszczy.  

Ponadto pozwolę sobie zapytać, czy istnieją prawne oraz systemowe mechanizmy, które pozwoliłyby 

sfinansować ze środków NFZ zabiegi K. z wykorzystaniem komórek macierzystych. 

Z wyrazami szacunku 

Przemysław Termiński 
 

 


